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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány azért, hogy senki ne fagyjon 
halálra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A hideg időjárás miatt már három régióban életbe lépett az úgynevezett vörös kód, ami valamennyi
szociális intézmény számára kötelezővé teszi a hajléktalan- vagy bajba jutott emberek befogadását.

A Menhely Alapítvány által működtetett diszpécser szolgálat adatai szerint az elmúlt napokban a
budapesti  éjjeli  menedékhelyek kihasználtsága 80 százalékos volt,  így összesen 350-400 szabad
férőhely van. 

A hajléktalanság ugyanakkor messze nem csak fővárosi probléma, sőt, jelenleg két megyében –
Nógrád és Tolna – is  120 százalékot  meghaladó az éjjeli  menedékhelyek kihasználtsága.  Így a
szociális  munkások  időnként  más  településekről  -  akár  távolabbi  településekről  is  -  budapesti
menedékhelyekre irányítják a fedél nélkülieket.

De ahogyan erre a főpolgármester is felhívta a figyelmet: „a kihűléses halálesetek jelentős része
Budapesten sem közterületen történik, hanem fűtetlen lakásokban. Különösen oda kell figyelni az
egyedül élő idősekre”.

Magyar Szociális Fórum adatai szerint a viszonylag enyhe tél dacára már a vörös kód kihirdetéséig,
január  közepéig  csaknem százan  fagytak  halálra  az  országban.  Az  áldozatok  többsége  fűtetlen
helyiségekben halt meg, többnyire idős emberekről van szó. A szám évről-évre ütemesen nő. Tavaly
ilyenkor – a 2021 október eleje és 2022 január eleje közötti időszakban – 82-en fagytak meg, egy
évvel korábban az év azonos szakában 55-en veszítették így életüket. Az MSZF már korábban is
úgy tartotta, hogy az áldozatok száma nem a nagyobb hideg, hanem a lyukacsos szociális háló miatt
nő ilyen ütemesen.



Ráadásul az energiaárak elszállása súlyosan érintette a fővárosi hajléktanellátó szervezeteket is. A
növekvő kiadásokat a kormányzati finanszírozás nem követte, sok szervezet egyáltalán nem kapott
plusz pénzt a központi költségvetésből. A fővárosi önkormányzat ezért saját Energia és Gazdasági
Válság Elleni Alapjából nyújtott 200 millió forint támogatást a Menhely Alapítványnak, hogy abból
segítse a rászoruló embereket ellátó – családok átmeneti otthonait, hajléktalan-ellátó intézményeket
és  utcai  gondozó  szolgálatokat  fenntartó  –  civil  szervezeteket.  A fővárosi  önkormányzat  saját
fenntartású hajléktalan-ellátó intézményeinek rezsiköltsége előreláthatóan megduplázódik idén, ami
több mint 400 millió forint többletkiadást jelent Budapestnek. A főváros mindezek ellenére nem
emelt térítési díjat az átmeneti szállásokon és családok átmeneti otthonaiban.

Mindezek miatt kérdezem:

- Mit tesz a kormány azért, hogy senki ne fagyjon halálra se az utcán, se otthonában?

-  Mit  tesznek  annak  érdekében,  hogy  a  hajléktalan  embereket  ellátó  szervezetek  működése
mindenhol biztosított legyen?

Várom válaszát!
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